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Vigtige adresser m.m.  
Formand 
Thomas Kokholm 
Kirsebærhegnet 9 
8700 Horsens 
thomas@herbertkokholm.dk 
tlf. 22 66 15 04  
 
Kasserer 
Erik Warncke 
Plantagevej 4 
7120 Vejle Øst 
ewarncke@dadlnet.dk 
tlf. 23 24 79 10 
 
Ungdomsudvalg 
Mads Mikkelsen 
Toftevej 28 
8700 Horsens 
madsmikkelsen@yahoo.dk 
tlf. 60 84 20 05 
 
Træningsudvalg 
Tommy Jakobsen 
Lilleskoven 14 
8722 Hedensted 
tommy@jakobsen.be 
tlf. 29 31 22 58 
 
Arrangements-, kort- og skoleudvalg 
Frank Krog Jensen 
Fjordparken 164 
8700 Horsens 
fkj@3s.dk 
tlf. 28 25 28 80 
 
Breddeudvalg/SportIdent (nyt sæt) 
Per Mønster Jørgensen 
Junivej 5 
8700 Horsens 
per.gitte@stofanet.dk 
tlf. 23 71 69 38 
 
MTBO- og eliteudvalg 
Ole Søgaard 
Østbirkvej 40 
Lundumskov 
8700 Horsens 
ole.sogaard@gmail.com 
tlf. 27 90 10 27 
 

Medlemsregistrering og -ændringer 
Carsten Bai 
Østerhøjsvej 9 
8700 Horsens 
carsten.bai@gmail.com 
Tlf. 30 32 84 55 
 
Indbetalinger 
Kontingent, overskud lørdagsløb m.v. 
Spar Nord 9211  4567 683 767 
 
Løbskonto (tilmelding åbne løb) 
Danske Bank 1551  6305113 
 

 

Materielforvalter 
P.t. bestyrelsen 
thomas@herbertkokholm.dk 
tlf. 22 66 15 04  
 
Kortfiler og SportIdent (gl. sæt) 
Kai Skoubo Sørensen 
Vedbæksallé 84 
8700 Horsens 
ulla-kai@stofanet.dk 
tlf. 20 24 54 07 
 
Hjemmeside 
http://www.horsensok.dk 
 
Webmaster 
thomas@herbertkokholm.dk 
 
Tilmelding til åbne løb 
www.o-service.dk 

Klubhuset 
Åbjergskovvej 6 
8700 Horsens 
tlf. 75 62 80 73 
 
Udlån 
thomas@herbertkokholm.dk 
 
Nøglebrikker og -kode 
Finn Grynderup 
Jyllandsgade 55 
8700 Horsens 
grynderup41@gmail.com 
tlf. 30 24 52 60 
 
Forbrugsvarer 
Tove og Peer Straarup  
Sydvestvej 8 
8700 Horsens 
tove@fam-straarup.dk 
tlf. 42 54 06 04 
 
Rengøring 
Elanor Henriksen og Anne Sofie Harfot 

Løbstilmelder ς åbne løb 
Tove Straarup 
Sydvestvej 8 
8700 Horsens 
tove@fam-straarup.dk 
tlf. 42 54 06 04  
 
Udløberen ς redaktør 
Tove Straarup  
Sydvestvej 8 
8700 Horsens 
tove@fam-straarup.dk 
tlf. 42 54 06 04  

 
Næste blad udkommer i juni og dead-
line er 20. august 2019 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forside: Doris Blok får overrakt sin me-
dalje til JFM Sprint D90 af Kristine 
Skouboe. 
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Formanden har ordet  
Af Thomas Kokholm 

Medlemsmøde onsdag den 28. august 2019  
Ved sidste generalforsamling blev der 
vedtaget at arbejde omkring afholdel-
sen af klubbens kommende 50års jubi-
læum τ samt en forskønnelse af klub-
huset. Jeg har fulgt begge tiltag tæt, og 
glæder mig over, hvad det bringer vo-
res klub, at vi netop sætter alle sejl. 

Begge arbejder er nu på et sådant sta-
die, at bestyrelsen gerne vil invitere 
alle til et medlemsmøde til afholdelse 
onsdag den 28. august 2019, kl. 18.00. 
Nærmere program følger, men sæt al-
lerede nu kryds i din kalender. Mød op, 
hør og giv dit besyv på klubbens udvik-
ling i almindelighed.  

Arbejdsgruppen omkring klubhuset har 
en artikel inde i Udløberen, hvor der 
bliver sat lidt indledende ord på grund-
laget og ideerne med forandring af 
klubhusrummet. Vi er mange, der dag-
ligt og ugentligt benytter klubhuset, og 
vi skal her turde rive ned for at bygge 
nyt op. Hvad der tidligere virkede som 
en god planløsning matcher ikke altid 
længere det behov, der nu efterspør-
ges.  

Vi står nu også på den anden side af to 
stævner, først en udvidet divisionstur-
nering på Sukkertoppen, og senest JFM Sprint i Horsens City. Begge stævner er gennemført med suc-
ces og endnu engang beviser det, at vi i Horsens Orienteringsklub kan strikke lækre og professionelle 
stævner sammen til gavn for orienteringsdanmark. Stor TAK for alles indsats til Natugle, Sukkertop-
pen og JFM Sprint. Frank har sat lidt flere ord på inde i Udløberen τ skal også ses som en opvarming 
til, at vi i 2020 igen tegner os for flere spændende stævner τ heriblandt DM Nat der afholdes 21. 
marts 2020 i Vrads Nord (har hørt fra korttegneren, at der måske er nyt kortnavn på vej). 

ς Ǿƛ ǎŜǎ ƛ ƪƭǳōƘǳǎŜǘΣ ƻƎ ǳŘŜ ƛ ǎƪƻǾŜƴΧ 
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Ungdomsudvalget  
Af Mads Mikkelsen 

Forårssæsonen er slut, vi har lavet en masse aktiviteter: 

- 14 orienteringstekniske træninger om tirsdagen 
- næsten lige så mange fysiske træninger om torsdagen 
- deltaget i mange løb, bl.a. DM løb, Midtjysk Ungdoms Liga og Divisionsmatchen 
- lavet klubtur til Nordjysk, Påskeløb og 10-mila 

Ungdomsudvalget skal til at evaluere forårssæsonen og se frem mod efterårssæsonen og ikke 
mindst næste forårssæson. Vi har brug for din mening om tingene. Hvad er du glad for? Og hvad er 
du mindre glad for? Hvad skal vi lave mere af? Og hvad mangler du? 

Din mening er vigtig, hvis vi skal blive ved med at have en stor og attraktiv ungdomsafdeling i Horsens 
OK. 

Træninger efter ferien 
Vi starter igen efter sommerferien den 14. august i Hansted Skov. 

Tirsdagstræningen kører hver tirsdag med orienteringstræning i forskellige skove, der ligger i nær-
heden af Horsens. Af fremmødeplakaterne fremgår det, at der er ca. 52 løbere, der går til oriente-
ringsløb, hvilket er en lille fremgang i forhold til sidste år ς Super positivt. Men der er plads til mange 
flere ς så tag endelig jeres venner eller klasse-
kammerater med og få dem til at prøve oriente-
ringsløb! 

Torsdagstræningen kører fast hver torsdag med 
fysisk træning med orienteringsindslag primært 
fra klubhuset. Her er der ca. 14 løbere, der kom-
mer regelmæssigt, dvs. at der er ca. 14 ung-
domsløbere, der går til orienteringsløb 2 gange 
om ugen. Både tirsdag og torsdag er det dog ikke 
alle, der kommer hver gang.  

Også torsdag er der plads til mange flere, så hvis 
du syntes at orienteringsløb er sjovt så prøv at 
træne både tirsdag og torsdag, det bliver mere 
end dobbelt så sjovt! 

Sejr i divisionsmatchen 5. maj i Ulbjerg 
Årets første divisionsmatch blev løbet i Ulbjerg 
Plantage ved Viborg. Det blev en triumf for Hor-
sens OK med sejre over både OK Pan Aarhus, Sil-
keborg OK og Aalborg OK. Vi var hele 107 løbere 
tilmeldt, heraf 31 ungdomsløbere. Det var rigtig 
positivt, at så mange ville med til løb! 

Det var en fornøjelse at se så mange ungdomslø-
bere i skoven og så mange gode præstationer på 
dagen. 
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Ungdomsmedaljer til Danske og Jysk Fynske Mesterskaber 
23/3 DM Nat, Holstenshuus ved Faaborg: Sølv til 
Lukas Bergmann Verhelst 

7/4 DM Ultralang, Frederikshåb ved Kolding: 
Bronze til Johanne Skouboe 

25/5 DM Sprint, Grindsted: Guld til Johanne Skou-
boe og Bronze til Theresa Skouboe 

26/5 DM Mix sprintstafet, Grindsted: Bronze til Ja-
cob K. Mikkelsen, Jonas Kokholm og Theresa Skou-
boe 

2/6 JFM Sprint, Horsens: Sølv: Johanne Skou-
boe, Theresa Skouboe, Alberte L. Thyssen, 
Frederik B. Bøje og Jacob K. Mikkelsen. 
Bronze: Ella K. Mikkelsen, Elanor Henriksen og 
Lukas B. Verhelst 

Tillykke til alle med de flotte resultater! 

Elanor Henriksen udtaget til Ungdoms- 
EM 
Pinsen bød på intense og udfordrende testløb, 
hvor landstrænerne kunne vurdere løberne til 
sommerens mesterskaber. Ungdoms EM for U-16 løberne og Junior VM for U-20 løberne. Lørdag 
bød på sprint i Aarhus, søndag og mandag henholdsvis lang- og mellemdistance i skovene ved Him-
melbjerget.  

Resultatet blev, at Elanor Henriksen skal 
repræsentere Danmark ved Europame-
sterskabet for løbere under 16 år. Ung-
doms-EM eller EYOC afholdes i år i 
Grodno, Hviderusland 28. til 30. juni.  

Elanor Henriksen blev udtaget til holdet 
for anden gang, da hun også var udtaget 
sidste år. Elanor havde 3 gode testløb, 
hvor hun præsterede på et stabilt højt ni-
veau, Elanor blev nr. 5 på sprinten 6 se-
kunder efter nr. 4 og nr. 3 på både lang- 
og mellemdistance. Tillykke til Elanor og 
held og lykke i Hviderusland. 

Desværre blev det kun lige ved og næsten for Theresa Skouboe. Theresa har haft en god forårssæ-
son, og har bl.a. vundet bronze i sprint og sprintstafet. Til testløbene blev Theresa nr. 4 i sprint og nr. 
2 på langdistancen, men en 8. plads på mellem betød desværre, at Theresa ikke blev udtaget denne 
gang. Desuden blev vores ungdomstræner og medlem af klubben Mikkel Holm Nielsen udtaget til 
Junior VM, tillykke og held og lykke til Mikkel! 

https://horsensok.dk/arkiver/14008
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Kalender i efterårssæsonen 
17.-18. august Jysk Fynsk Mesterskab i stafet og Lang, Lohals Langeland 

Der er langt til Langeland, derfor arranger vi klubtur med overnatning i campinghytter. Tilmeldings-
fristen når nok at krydse klubbladet, idet holdene skal sættes inden sommerferien. Vi satser på 
mange stærke stafethold. 

31. august og 1. september DM Mellem og Midgårdsormen, Rold Skov og Myrhøj/Uhrehøj 

DM på mellemdistancen løbes lørdag efterfulgt af stafet (Midgårdsormen) med både natløb og dag-
løb i skovområdet nord for Aars. Der løbes i både en ungdomsklasse og seniorklasse. Måske er der 
stemning for at sove i telt på pladsen? 

8. september Divisionsmatch, Sjørup Plantage, mellem Viborg og Holstebro 

2. runde af årets divisionsmatch afgør, om vi kvalificerer os til landsfinalen, DM Hold. Med den sam-
lede sejr i forårets runde, har vi et godt udgangspunkt. Men selv om vi er favoritter til at kvalificere 
os, skal løbet løbes og alle points skal i hus. Så vi skal igen være rigtig mange til at kæmpe for klub-
ben ς også dig! 

Det gælder om at dække så mange klasser som muligt også de lette og mellemsvære klasser. 

14.-15. september DM Stafet og Lang 

DM-weekenden er årets orienteringsfest. De bedste kort, de bedste banelæggere, de hårdeste kon-
kurrenter og de konkurrencer, hvor man helst vil klare sig godt. I år foregår det i Grib Skov nord for 
Hillerød på Sjælland. Jeg ved, at vi kan stille slagkraftige hold i mange af ungdomsklasserne. Så kom 
og vær med. Vi har også plads til udviklingshold, alle der har lyst til at være med, skal med, meld din 
interesse og så prøver vi at få holdene til at gå op. 

Vi har reserveret sengepladser til 30 personer på Hillerød Vandrehjem for at give de bedste mulighe-
der for at du kan deltage ς Tilmelding til undertegnede hurtigst muligt. 

6. oktober DM Hold, Als Nørreskov 

Med det gode udgangspunkt fra foråret er vi favoritter, derfor skriver jeg finalen i divisionsturnerin-
gen ind i efterårets kalender, det er det, vi tror på, at vi kan, og hvis vi klarer os godt den 8. septem-
ber er den hjemme. Hvis vi ikke kvalificerer os skal vi løbe op- / nedrykningsmatch den 29. septem-
ber i Rold Skov. 

15.-19, oktober, klubtur Sverige / Norge 

Efterårets klubtur er ved at blive planlagt. Arbejdsforudsætningen er, at det bliver onsdag den 16. 
oktober til lørdag den 19, eller søndag den 20. oktober med deltagelse i Blotslitet i Norge. 

Vi ses til en spændende efterårssæson. I behøver ikke at deltage i det hele. Hvis I kun skal med til 2 
stævner er det de to divisionsmatcher, I skal løbe. Og husk, at der næsten altid er plads til at foræl-
dre også kan komme ud at løbe på baner der passer til deres niveau! 

Ungdomsarbejdet er som alt andet i Horsens OK baseret på en frivillig indsats. Ungdomsudvalget 
fordeler nogle opgaver ud, og spørger andre, om de har lyst til at bidrage. Men da der er masser af 
opgaver, er du altid velkommen til uopfordret at melde din ressource ind. Har du en god idé til ung-
domsarbejdet er det bare at sige frem, så hjælper ungdomsudvalget med at gøre den til virkelighed. 

Spørgsmål eller kommentarer er velkomne til madsmikkelsen@yahoo.dk  

  

mailto:madsmikkelsen@yahoo.dk
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Træningsudvalget  
Af Tommy Jakobsen 

Divisionsturneringen 
Søndag den 5. maj deltog vi i årets første divisionsmatch. Som bekendt blev det en både spændende 
og tæt dyst, som vi endte med at trække os sejrrigt ud af, da vi slog både OK Pan, Silkeborg OK og 
Aalborg Orienteringsklub. Det betyder, at vi har et rigtig godt udgangspunkt inden den næste match 
søndag den 8. september i Sjørup Plantage. Vi har dog tidligere set, at både Pan og Silkeborg har et 
gear mere, når det strammer til, så vi skal helt sikkert stille i stærkeste opstilling for samlet at slutte 
blandt de 2 øverste hold, som får billet til DM Hold finalen den 6. oktober i Als Nørreskov. 

Det flotte holdbillede øǾŜǊǎǘ Ǉň IƻǊǎŜƴǎ hYΩǎ ƘƧŜƳƳŜǎƛŘŜ ŜǊ ŦǊŀ 5a IƻƭŘ ŦƛƴŀƭŜƴ ƛ нлмтΣ ƘǾƻǊ Ǿƛ 
ǾŀƴŘǘ Ŝƴ ǎǄƭǾƳŜŘŀƭƧŜΦ YǳΩ ŘŜǘ ƛƪƪŜ ǾŋǊŜ ǎƧƻǾǘ ŀǘ Ŧň ōƛƭƭŜŘŜǘ ƻǇŘŀǘŜǊŜǘ ƳŜŘ ƘƻƭŘŜǘ ŦǊŀ нлмф-finalen? 

Der er igen gratis bustransport, og klubben betaler startafgiften til løbet. 

HUSK: stort X i kalenderen ved søndag 8. september ς det kan blive en af de helt store klubdage. 

 

 

Lad os møde (tal)stærkt op til divisionsmatchen 8. september 

Træningsløb og åbne løb i sommerperioden. 
Når disse linjer publiceres har vi løbet forårets sidste lørdagsløb, og vi starter igen efter ferien med 
træningsløb på Sukkertoppen den 3. august. 

Men for os, som får abstinenser af en uge uden træningsløb, er der hjælp at hente i Silkeborg OK, 
som arrangerer træningsløb hver torsdag i sommerperioden. Der er start mellem kl. 18.00 og 18.30 
ƻƎ ŘŜǘ ƪƻǎǘŜǊ Ŝƴ ǊǳƴŘ нлΩŜǊ for medlemmer af Horsens OK at deltage. Tjek dato og sted på Silkeborg 
hYΩǎ ƘƧŜƳƳŜǎƛŘŜΥ ǎƛƭƪŜōƻǊƎ-ok.dk.  

I sommerperioden et par åbne løb som traditionelt har stor deltagelse af løbere fra Horsens OK. Det 
er Vikingedysten 4.-6. juli omkring Jels, og det er Skawdysten 12.-16. juli i området omkring Skagen. 
Tilmelding til begge løb via O-service. 
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Vigtige datoer efter sommerferien 
Hvad? Hvornår? Hvor? Hvad ellers? 

JFM Stafet 17. august Lohals på Langeland Tilmelding senest 1. august 

JFM Lang 18. august Lohals på Langeland Tilmelding senest 1. august 

DM Mellem 31. august Rold Skov Hesselholt Tilmelding senest  
16. august 

Divisionsmatch 8. september Sjørup plantage ALLE SKAL MED !!! 

DM Stafet 14. september Grib Skov Mårum Tilmelding senest  
30. august 

DM Lang 15. september Grib Skov Mårum og  
Søskoven 

Tilmelding senest 
30. august 

Klubmesterskab 22. september Munkebjerg  

Evt. div.match 
op/ned 

29. september Rold Vælderskov Her skal vi forhåbentlig  
ikke ƳŜŘΧΧΦΦ 

Evt. DM hold 6. oktober Als Nørreskov Men her skal vi gerne være 
med !!! 

 

Træningsudvalget ønsker alle en rigtig god sommer. 
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Div isionsmatchen på Sukkertoppen  
den 14. april ɀ Teamwork!  
Af Frank Krog Jensen 

Vejret var pragtfuldt den søndag tilbage i april, hvor vi arrangerede ikke mindre end 3 divisionsmat-
cher og en afdeling i Midtjysk Ungdomsliga. Oprindeligt skulle vi kun have lavet en 2. og 3. divisions-
match, men da man i sydkredsen manglede arbejdskraften til at gennemføre den planlagte 1. divi-
sionsmatch, blev vi spurgt, om vi kunne tage over her og gennemføre 1. divisionsmatchen under det 
samme stævne.  

Jo, det kunne vi da godt! Vi havde jo alligevel setupet klar. Og så dog ς Henning Hansen havde oprin-
deligt søgt om tilladelse til 350 løbere, så den tilladelse skulle udvides til 700 løbere. Derfor måtte 
Henning tage turen rundt til 8-9 lodsejere for at få udvidet tilladelsen. Det faldt også i hak, så tak til 
Henning for den ekstra indsats.  

I beregningsfunktionen ς Thomas Emil ς var der også lidt at tage stilling til. Skulle vi lade alle løbere 
starte i en stor pulje som om det var én match? Eller skulle vi lave en form for opdeling, så 2.-3. divi-
sionsløberne startede for sig og 1. division for sig? Vi valgte det sidste. Hvis løberne startede i én 
pulje, ville det betyde, at klubbernes løbere ville komme til at starte ret spredt, så der ville blive en 
del ventetid. Desuden ville der også en overgang blive et ret stort tryk på skoven med mange løbere 
ude på en gang. I sidste ende betød det ikke så meget for stævnets længde, men vi fik stævnet delt 
op i to afdelinger, hvilket egentlig fungerede meget godt. 


